
1. 8. 2014. HČJZ - Hrvatski časopis za javno zdravstvo

http://www.izlog.info/tmp/hcjz/pr.php?id=14319 1/1

Civilne udruge i zdravlje

PRIOPĆENJE KOALICIJE UDRUGA U ZDRAVSTVU POVODOM ODLUKE VLADE RH O
SPAJANJU BOLNICA U ZAGREBU
(PRESS RELEASE OF THE COALITION OF ASSOCIATIONS IN HEALTHCARE ON GOVERMENT DECISION ON MERGING
HOSPITALS IN ZAGREB)

Mensura Dražić i Snježana Ivčić

Koalicija udruga u zdravstvu

                                                                                        

 

 

                                                                        Zagreb, 3. lipnja 2010.

Odlukom Vlade RH od 13. svibnja 2010., koja je stupila na snagu danom donošenja,  trebalo bi se u
Zagrebu provesti pripajanje Klinike za plućne bolesti Jordanovac Zagreb Kliničkom bolničkom centru Zagreb, Klinike za tumore Zagreb,
Klinike za dječje bolesti Zagreb i Klinike za traumatologiju Zagreb Kliničkoj bolnici Sestre milosrdnice i Sveučilišne klinike za dijabetes,
endokrinologiju i bolesti metabolizma Vuk Vrhovac Kliničkoj bolnici Merkur.

Na prezentaciji, održanoj  30. travnja 2010. u Hypo Centru, na kojoj nije bila omogućena rasprava, g. Ministar najavio je početak
tromjesečne javne rasprave o tom prijedlogu, koji je koliko je nama poznato u izvornom obliku Vlada prihvatila 13. svibnja 2010.
Dakle, obećane javne rasprave nije ni bilo!

Uvažavajući u potpunosti potrebu racionalizacije u organizaciji i troškovima u zdravstvu, ne može se opravdati pristup tom
ozbiljnom zahvatu u velikom javnom sustavu bez neophodnog prethodnog informiranja  i savjetovanja s zaposlenicima bolnica
koje su ovim spajanjem obuhvaćene. Takvih  postupaka, koliko je nama poznato, nije bilo. Izostala je i stručna i detaljna analiza
uz prikaz svih kriterija i mogućih rješenja koje bi izradili stručnjaci, a  rečeno je da su javno prezentirani prijedlog reforme
bolničkog sustava u Gradu Zagrebu razradili neimenovani članovi tima u Ministarstvu zdravstva i socijalne skrbi. Nije nam poznato
jesu li u tome sudjelovali članovi stručnih povjerenstva Ministarstva koji se bave pitanjima organizacije i razvoja bolničkih sustava.
Prezentacijom reforme  nisu u potpunosti pojašnjena načela niti kriteriji pri odabiru bolnica koje se spajaju, pa je nejasno zašto
se spajaju bolnice koje potpuno različito posluju- jedne su u minusu, a druge u plusu - iz čega je nejasna buduća projekcija
ukupnog poslovanja koje u konačnici može utjecati na usluge koje su nama kao pacijentima vitalne. Naravno, posebno nam je
važno što ovo spajanje i period pretvorbe ustanova može značiti za kvalitetu zdravstvenih usluga koja se nama pruža? Što od
svega ovoga možemo očekivati? 

Zato opravdano postavljamo pitanje u kojoj  će mjeri primjena ovako donesenih odluka biti na štetu korisnika zdravstvenih
usluga? Nije li trebalo uz temeljite prethodne konzultacije sa svima kojih se ovo tiče , pokušati realizaciju u sustavu ponajprije
kroz  simulaciju u praksi i kroz određene „pilot“ projekte?                        

Nemamo informaciju o broju pacijenata koji će biti pogođeni ovom Odlukom i eventualno  u nekom razdoblju lišeni pravovremene i
adekvatne zdravstvene usluge. Kao građani se slažemo: uštede su potrebne, ali ne na štetu pacijenata!

Donoseći ovako ishitrene odluke, Vlada RH prekršila je vlastiti Kodeks koji propisuje da se pri donošenju određenih odluka i akata
slijedom istih, mora savjetovati s onima na koje se donesene odluke odnose.  A u ovom slučaju to su i primatelji i davatelji
usluga: pacijenti i zdravstveni radnici bolnica. Jedino tako građani – pacijenti  i oni koji o njima brinu mogli  bi s  povjerenjem
doživjeti reformu koja je zbog racionalizacije potrebna, ali ne na način kako se provodi. 

Odluka Vlade od 13. svibnja odnosi se samo na  bolnice u Zagrebu, ali se isti  postupak ne smije ponoviti u ostatku  Hrvatske gdje
su dostupnost i kvaliteta zdravstvenih usluga još problematičniji.

Zbog toga će Koalicija udruga u zdravstvu kao najveća udruga pacijenata u zemlji iskoristiti tekovine razvitka civilnog društva u
Hrvatskoj, aktivirajući  cjelokupnu mrežu nevladinih udruga koja predstavlja glas javnosti od tridesetak tisuća angažiranih
građana i pokrenuti  potpisivanje peticije, kojom se traži poništavanje i obustava provedbe Odluke Vlade od 13. svibnja
2010. O datumima i mjestima potpisivanja peticije javnost će biti obaviještena.

Ovakvo smo priopćenje iz KUZ-a poslali na razne adrese medija, državnih institucija, uključujući Ministarstvo zdravstva i socijalne skrbi,
koje je napisalo prijedlog i uputilo Vladi RH, koja je to potvrdila odlukom od 13. svibnja 2010. Priopćenje je poslano i ravnateljstvima svih
bolnica na koje se Odluka Vlade odnosi.

U našem se obrazloženju vidi da se to nije smjelo dogoditi bez prethodnog informiranja i savjetovanja s osobljem bolnica. Predstavnici
organizacija civilnog društva, među njima i KUZ-a, bili su pozvani na prezentaciju prijedloga, ali u takvoj na brzinu sazvanoj raspravi, uz
malobrojne članove udruga koji su se mogli odazvati pozivu, mogli smo samo izraziti strahovanje kako će sve to ispasti i kako će se
reorganizacija, o kojoj tek predstoje dogovori, odraziti na zdravstvene usluge koje pacijenti očekuju. Što god se dalje bude događalo, što
bi se trebalo nazvati javnom raspravom, ostaje činjenica da  odluka Vlade nije donesena u skladu s važećim zakonskim aktima i zbog
toga će se potpisivanje peticije u udrugama KUZ-a i nekima od bolnica koje su nas podržale, nastaviti do početka srpnja.
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